
Vezetőképző vezetőtiszti beszámoló a 2015-es évről

● ÁLTALÁNOSÁGBAN:
◦A 2015-es évet,  parancsnokváltások,  új  parancsnoki  kinevezések,  az új  nevelési
koncepció  bevezetése  a  roadshow  rendezvények  keretében  és  az  alapképzés
beindítása jellemezték.
◦3 új táborparancsnok lett (SETA, MINTA, ŐV képzés).
◦Több adminisztráció az engedélyek körül.
◦Az új nevelési koncepció alkalmazása és tanítása a VK-kban. 

● 20. sz. SEGÉDŐRSVEZETŐ-KÉPZŐ TÁBOR:
◦A tábor 4 állandó és 2 nem állandó törzstaggal működött, parancsnok Horváth Dani
volt. 
◦A táborba 34 jelölt érkezett. A tábort idő előtt nem ment haza senki. A jelöltből 32
szerezte meg a képesítést.
◦A táborral, ill a törzzsel jól ment a kommunikáció. 
◦Az alacsony létszám ellenére a törzs jól teljesített
◦Sikerült újításokat is bevezetni.
◦A jelöltek teljesítménye az előző évekhez mérten átlagos volt. 
◦A tábort a parancsnoka és én is pozitívan értékelem.
◦A SŐV tábor parancsnoka javaslatott tett új táborhely keresésére
◦A  20.  sz.  Segédőrsvezető-képző  Tábor  parancsnokának  és  törzstagjainak
munkájával elégedett vagyok és köszönöm munkájukat.

● 26. sz. ŐRSVEZETŐKÉPZŐ TÁBOR:
◦A tábor 8 törzstaggal dolgozott, a képzés vezetője és a táborparancsnok Bodzás
Gergely volt.
◦A törzs jól működött. A 3 új taggal jól be tudott kapcsolódni a munkába. A törzsnek
tagja volt egy kárpátaljai cserkésztestvérünk is.
◦43 jelentkezőből 36 érkezett meg a táborba
◦A tábor folyamán minden rendben ment. Több új dolog be lett vezetve, ill az új NK
módszertana volt alkalmazva a képzésben. Az újítások tovább lesznek gondolva a
következő évben.

◦A  nagyobb  jelöltlétszám  nagyobb  terhet  is  jelentett  a  törzsre,  a  jelöltek  teljesítménye
nagyon hullámzó volt. Fegyelmi vagy egyéb probléma nem volt. 
◦A Záróképzőre 2015. október 22-25. került sor. A ZK-ra 33 ŐV jelölt jött el és 31-n
tehettek  ŐV  fogadalmat.  Ebből  2-n  a  KáMCSSZ  tagjai.  A  ZK-t  Balogh  Gábor
vezényelte le, aki a köv. évtől a parancsnoki feladatokat veszi át.
◦A  26.  Őrsvezetőképző  Tábor  parancsnokának  és  torzstagjainak  munkájával
elégedett vagyok. 

● 7. SEGÍTŐ TÁBOR: 
◦16 taggal működött, a tábort Borka Andrea st. vezette, ill. a faluban Szűcs Szabolcs
volt a megbízott vezető
◦A  konyhát  Borka  Andrea  st.  vezette,  de  több  koprodukciós  étel  is  készült,  és
próbáltunk átállni „fapadosabb” ételekre. Ezzel kapcsolatban érkezett is kostruktív
kritika, amiért nagyon hálásak vagyunk.
◦A munkát jól tudtuk szervezni. Az egyik legkönnyedebb kinti SETA-nak tűnt a 2015.
évi tábor. Mindemellett a logisztika szervezése bent a faluban nagy kihívás volt és
sok  munkát  igényelt  a  több  ellátási  helyszín  miatt.  A  benti  csapatot  a  jövőben
erősíteni kell.
◦A tábor nagyon kiegyensúlyozott volt.



◦ A 7. Segítő Tábor parancsnokának és vezetőinek, valamint tagjainak munkájával
elégedett vagyok és köszönöm minden SeTásnak a munkáját.

● MINTA TÁBOR:
◦Nagyon  az  utolsó  pillanatban  kellett  új  parancsnokot  keresni,  mivel  az  előző
munkahelyi okok miatt nem tudta vállani. Így Kucserka Zsuzsanna volt a MINTA
parancsnoka.
◦A MINTA sajnos a gyors és kései parancsnokváltás kényszer és az ebből adódó
szervezési csúszás miatt alacsony létszámmal üzemelt.
◦A törzs mindennek ellenére felállt és jól tudott dolgozni. 6 tagú volt.
◦A kommunikációban  és  az  együttműködés  a  SETA és  a  MINTA közt  jó  volt.  A
megegyezésekhez mindkét fél tartotta magát.
◦A kommunikáció a MINTA és az ŐVK ill.  KCSVK közt szintén jó volt. Még amit
javítani lehet, az a kompetenciák jobb, mélyeb tisztázása a jelöltek és a gyerekek
felé   
◦Fontos  tudatosítani,  hogy  a mintatábor  VK helyszín.  Ezt  azért  írom,  mert néha
elsiklottam ez felett én is az elmúlt évben.
◦A Minta Tábor parancsnokának és törzstagjainak munkájával elégedett vagyok és
köszönöm munkájukat.

● KCSVK: 
◦A törzs  8 tagú volt.  Ebből  1  törzstag  nem állandó jelleggel  volt  jelen.  A tábor
parancsnoka Zajíček József volt
◦17 jelölt jelentkezett a táborba, abból 15 volt az SZMCS tagja. Végül a képzésre 12
jelölt érkezett, abból 11 az SZMCS-ből.
◦Az összes résztvevő megszerezte a kiscserkész-vezetői képesítést.
◦A felkészülés alatt sikerült jól delegálni a szervezési feladatokat
◦A tábor menete követte a hálótervet. 
◦Újdonság volt, hogy az összes előadáson használva volt módszertani segédeszköz a
közlésre.
◦Az  új  NK  elméletbe  és  gyakorlatban  is  használva,  ill.  tanítva  volt,  így  annak
módszerei szerves részét képezték a KCSVK módszertanának
◦Idén először volt az, hogy együtt az ŐVK táborral tartott a KCSVK egy közös tüzet a
MINTA-ban. 
◦A próbáztatás és a fogadalomtétel jól sikerült.
◦A  KCSVK  parancsnokának  és  torzstagjainak  munkájával  elégedett  vagyok  és
köszönöm munkájukat. 

● VVK
◦A vizicserkész képzés területén a 2015-es évben nem történt előrelépés. Egy-két
program szerveződött a szímői vízitelepen, aminek célja a telep befejezése volt.

● 3. MCSSZF STVK
◦2015-ben  az  SZMCS  a  MCSSZF  közös  segédtisztképzésén  vett  részt  már
harmadjára. A tábor Paláston volt. Törzsben két kiképzőnk kapott helyet.
◦A tábor létszáma 24 jelölt és 10 kiképző volt,
◦A képzésre 14-n jelentkeztek az SZMCS-ből, a táborban 8-n vettek részt részt. A
jelöltjeink jól teljesítettek. A végleges értékelésüket még nem kaptam meg, mivel a
képzés még nem zárult le.
◦A tábor végén a jelöltjeink tiszti fogadalmat tettek. 

● VK táborok összegzés:
◦A fent értékelt táborok közt a kommunikáció jó volt. Sikerült minden szükséges
információt mindig időben megosztani egymással. A törzsek jól kijöttek egymással,



jól kommunikáltak és jól dolgoztak együtt mind az előkészítő táborok mind a képzés
folyamán.
◦Az előtábor elején akadt némi nehézség a felszerelés kiszállításával,  de sikerült
megoldani.
◦Ebben az évbe a táborbontás két fordulósra sikeredett az időjárás miatt. Ezúton is
köszönöm, hogy végül még a délutáni sátorbontásra is voltunk elegen, így egy nap
alatt le tudtuk bontani a tábort.
◦Az EÜ-s jelenlétre a 2015-es évben is szükség volt. A ST táborba nem volt állandó
EÜ-s jelenlét. A völgyben hárman teljesítettek szolgálatot úgy, hogy az egyik az ŐV
tábor törzstagja volt. 
◦Lehetőleg  minden  törzsben  ajánlott,  hogy  legyen,  ha  még  nincs,  képzett  EÜ-s
ember.  
◦EÜ-s  esemény  a  jelöltek  körében  nem  volt,  két  törzstagot  viszont  allergiás
reakcióval kellett kórházba szállítani
◦A  VK  táboroktól  érkeztek  javaslatok,  építő  kritikák,  hogy  hogyan  lehetne  még
hatékonyabban  és  jobban  szervezni,  ill.  lebonyolítani  egy  cserkészévet  VK
szempontból. Szeretném ezt itt is megköszönni. Jó, hogy így tudunk dolgozni.
◦Ebben az évben sikerült több lelkiatyával ill. tiszteletessel időpontot egyeztetni a
VK táborok idejére, így ebben az évben többen el tudtak jönni lelki szolgálatra a Vk
táborainkba. A jövőben még az atyák elfoglaltságán és beszervezésén lehet és kell
is javítani.

● 1. sz. gróf Esterházy János Vezetőképző Cserkészcsapat:
◦Idén  1  alkalommal  találkozott  Paláston,  a  2015.  évi  Esterházy-pikniken,  ahol  a
rövid- és hosszútávú képzési stratégia volt a téma, valamint arról vitáztunk, hogy
tud maradéktalanul bekerülni az új NK a képzéseinkbe, ill. VK táborainkba és azok
módszertanába.

● RoadShow rendezvények 2015
◦Tavasszal és ősszel kerültek megrendezésre. 
◦A képzéseket az NK mukacsoport tagjai vezették.
◦A szervezésben és a logisztikában kivette részét a Központi Iroda, ill. jómagam is.
◦Köszönöm  az  NK  munkacsoportnak  és  a  helyszíneket  biztosító  csapatoknak  a
munkát.    

● Alapképzés:
◦Ebben az évben sikerült megvalósítani az első alapképzést, melynek célja a nem
cserkészek  számára  bemutassuk  a  cserkészetünket  a  saját  módszereinkkel,
eszközeinkkel.
◦A  képzésre  október  9-11-n  került  sor,  Kürtön,  a  VígKend  rendezvénnyel
párhuzamosan. 
◦14 résztvevője volt.
◦A képzésben 5 vezető vett részt. A képzés vezetője én voltam. A törzs felkészülése
a  képzésre  nagyon  hatékony  volt.  Sikerült  tartani  magunkat  ahhoz  az
elképzeléshez, hogy minden közlést cserkészmódszerrel ill. az új NK módszereivel
valósítunk meg. Szeretném minden vezetőnek megköszönni a munkájat, hogy mert
résztvenni a képzésben, így létrehozni valami újat. Nagyon jó volt együttdolgozni az
AK törzs tagjaival.  

● KMCSSZ képzések:
◦2015-ben  egy  cserkészünk  részt  vett  Fillmore-ban  a  KMCSSZ  kiscserkész-
segédtisztképző táborában jelöltként. Jól teljesített. 

● Konferenciák:



◦Cserkeszvezetőink továbbképzésének előmozdítását és informálódását szolgálták a
tavasszal és ősszel megvalósultak a vezetői konferenciák, amin jó lenne, ha mind
többen vennének részt.

● ÖSSZEGZÉS
◦Összességében elégedett vagyok az évvel. 
◦A VK táborok sikeresen lebonyolódtak.
◦A  tisztikar  az  ST  képzéseknek  köszönhetően  stabilan  gyarapodik.  Arra
ösztönözném az új és a régi segédtiszteket is, hogy keressék a helyüket, de ne csak
a csapatukban, de ha van rá mód, a mozgalom egyéb rétegeiben is.
◦Már  nem  csak  átbeszéltük  a  továbbképzések  és  az  alapképzések  koncepcióját,
hanem egy alapképzés meg is valósult, ahogy egy nagyon erős továbbképzés is a
RoadShow formájában.
◦A  jövőt  illetően  szeretném,  ha  javulna  a  kommunikáció  a  VKVT  és  a  VK
parancsnokok  közt  olyan tekintetben,  hogy  áramoljon  egy  kicsit  több  informácó
arról,  hogy  mikor  mi  történik  a  törzsben  ill.  a  képzésben.  A  múlt  évben kívánt
határidőnaplót  a  VK  parancsnokok  és  köztem  való  kommunikálásra  idén  nem
sikerült bevezetni. Ez is a köv. év feladata.
◦A 2016-s év nagy kihívása lesz az új nevelési koncepció elmélyítése a képzésekbe,
az  alapképzések  továbbvitele  és  kidolgozása  más  célcsoportokra,  valamint  a
továbbképzések  beindítása  és  a  cserkésztiszt  képzés  újraindítása  közösen  az
MCSSZF összefogásában, esetleg saját erőből.

Marcelháza, 2015. november. 21.        

Gál Erik, VKVT


